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Nie byÅ‚em na dzisiejszej konferencji prasowej ministra rolnictwa Krzysztofa Jurgiela oraz prezesa
Agencji NieruchomoÅ›ci Rolnych Waldemara HumiÄ™ckiego, ale mogÅ‚em jÄ… zobaczyÄ‡ na
Å¼ywo w TVN24. No i mam poczucie déjà vu.

Po pierwsze, wyglÄ…daÅ‚a podobnie jak poprzednia. Panowie powiedzieli co chcieli powiedzieÄ‡,
odpowiedzieli na 3-4 pytania, a nastÄ™pnie uciekli, aby nie odpowiadaÄ‡ na kolejne, coraz bardziej
szczegóÅ‚owe. Ale zanim minister uciekÅ‚, zdoÅ‚aÅ‚ powiedzieÄ‡: Å¼e on wie, kto podpowiada
dziennikarzom, jakie pytania zadawaÄ‡. Wie, jakie wrogie siÅ‚y stojÄ… za tymi atakami na
AgencjÄ™, na niego, na obecny zarzÄ…d stadniny w Janowie. MaÅ‚o siÄ™ nie rozpÅ‚akaÅ‚em, jak
siÄ™ dowiedziaÅ‚em, Å¼e biedny prezes stadniny nie wytrzymaÅ‚ psychicznie tego caÅ‚ego
zamieszania i oddaÅ‚ siÄ™ do dyspozycji ministra (dlaczego ministra skoro zatrudniÅ‚a go ANR?). 
Kiedy minister mówiÅ‚ o tych &bdquo;wrogich siÅ‚ach&rdquo; to zabrakÅ‚o mi sÅ‚owa
&bdquo;imperializmu&rdquo;. Å»yjÄ™ juÅ¼ doÅ›Ä‡ dÅ‚ugo na tym Å›wiecie i dobrze pamiÄ™tam
czasy komuny, czasy GomuÅ‚ki. To wÅ‚aÅ›nie wówczas daÅ‚o siÄ™ sÅ‚yszeÄ‡ taki sam jÄ™zyk:
wÅ‚adza robi wszystko dobrze, bo przecieÅ¼ dziaÅ‚a w imieniu ludu pracujÄ…cego, a jak dzieje
siÄ™ coÅ› Åºle, to robota &bdquo;wrogich elementów&rdquo; &bdquo;wichrzycieli&rdquo; itd.To
wówczas wÅ‚adza brylowaÅ‚a w insynuacjach. Tak jak minister Jurgiel na dzisiejszej konferencji
prasowej. &bull; A to, Å¼e od 2010 roku w janowskiej stadninie padÅ‚y 52 konie. Liczba robi
wraÅ¼enie, a przekaz jest jasny &ndash; patrzcie, jak za prezesa Marka Treli dziaÅ‚o siÄ™ tam
Åºle, ile koni padÅ‚o! Na ludziach, którzy siÄ™ nie znajÄ…, moÅ¼e to zrobiÄ‡ wraÅ¼enie, ale my,
koniarze wiemy, gdzie tkwi obrzydliwy haczyk &ndash; w tej liczbie sÄ… zapewne takie konie, jak 
Emerycha, która doÅ¼yÅ‚a na Å‚askawym chlebie 30 lat, jak Albigowa &ndash; 28, jak Balon
&ndash; 30, jak Ararat &ndash; 30 lat. Wszystkie te konie odeszÅ‚y ze staroÅ›ci. Wiele innych
padÅ‚o z róÅ¼nych powodów, z jakich co roku w kaÅ¼dej stadninie pada jakiÅ› odsetek dorosÅ‚ych
koni czy Åºrebaków. &bull; A to, Å¼e Marek Trela nie zawiadomiÅ‚ prokuratury o Å›mierci Pianissimy
. Tak jakby Å›mierÄ‡ kaÅ¼dego konia naleÅ¼aÅ‚o zgÅ‚aszaÄ‡ do prokuratury. PrzecieÅ¼ kiedy
padÅ‚a Pianissima, powody jej Å›mierci byÅ‚y jasne (skrÄ™t okrÄ™Å¼nicy). A poza tym, jeÅ›li
minister Jurgiel sugeruje, Å¼e nie zgÅ‚oszenie Å›mierci tej klaczy do organów Å›cigania byÅ‚o
uchybieniem, to przecieÅ¼ donosiÅ‚ na stojÄ…cego obok prezesa ANR. Stadnina zgÅ‚osiÅ‚a
Å›mierÄ‡ Pianissimy do Agencji, wiÄ™c kierownictwo tej jednostki, nie zgÅ‚aszajÄ…c tej sprawy do
prokuratury, popeÅ‚niÅ‚o powaÅ¼ny bÅ‚Ä…d. Panie Ministrze &ndash; to jakie konsekwencje
wyciÄ…gnie Pan wobec kierownictwa ANR? &bull; A to Å¼e Marek Trela nie zgodziÅ‚ siÄ™ na
poÅ‚oÅ¼enie Å›wiatÅ‚owodów! Zapewne ministrowi Å›wiatÅ‚owody pomyliÅ‚y siÄ™ z kablami do
kamer. Zapewne chodziÅ‚o o zasugerowanie, Å¼e Marek Trela nie zgodziÅ‚ siÄ™ na zaÅ‚oÅ¼enie
kamer przemysÅ‚owych w stajniach. Owszem, takich kamer nie ma w stajniach (w boksach) w
Janowie, ale to, Å¼e byÅ‚y prezes nie &bdquo;zgodziÅ‚ siÄ™&rdquo; na ich poÅ‚oÅ¼enie &ndash;
jest po prostu kÅ‚amstwem. Bo co oznacza, Å¼e &bdquo;siÄ™ nie zgodziÅ‚&rdquo;? KtoÅ› chciaÅ‚
to zrobiÄ‡, a on siÄ™ nie zgodziÅ‚? Kto niby chciaÅ‚? Po prostu kamer przemysÅ‚owych w stajniach
w Janowie do tej pory nie byÅ‚o, ale byli i sÄ… masztalerze w dzieÅ„ i stróÅ¼e w nocy. Teraz
&ndash; jak wynikaÅ‚o z zapowiedzi prezesa ANR &ndash; kamery bÄ™dÄ… zainstalowane.
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TrochÄ™ to potrwa, bo janowskie stajnie sÄ… zabytkowe, ale bÄ™dÄ…. No i dobrze. Ale po co z tej
okazji oczerniaÄ‡ byÅ‚ego prezesa, Å¼e siÄ™ &bdquo;nie zgodziÅ‚&rdquo;? Pytanie retoryczne
&ndash; po co wiadomo. Tak dziaÅ‚ali komuniÅ›ci, tak dziaÅ‚ajÄ… PiS-wcy, którzy jeÅ›li chodzi o
metody dziaÅ‚ania sÄ… czystymi bolszewikami. Czasy komuny mi siÄ™ przypomniaÅ‚y jeszcze z
jednego powodu. Minister zapowiedziaÅ‚ powoÅ‚anie rady programowej czy tego typu ciaÅ‚a.
WymieniÅ‚ nawet nazwiska kilkorga profesorów z naszego Å›rodowiska, którzy wejdÄ… w skÅ‚ad
tego nowego ciaÅ‚a. Nazwiska zacne, ale w skutecznoÅ›Ä‡ dziaÅ‚ania takie ciaÅ‚a nie wierzÄ™.
Zawsze, jak siÄ™ coÅ› dziaÅ‚o zÅ‚ego, to wÅ‚adza powoÅ‚ywaÅ‚a albo komisjÄ™ do zbadania, albo
radÄ™ naukowÄ… do stworzenia programu. Przekaz jest jasny, nie byÅ‚o programu (to wina
poprzedników), ale obecna wÅ‚adza &bdquo;doceniajÄ…c  wagÄ™ zagadnienia&rdquo; powoÅ‚aÅ‚a
radÄ™, która da radÄ™&hellip; Da radÄ™ siÄ™ parÄ™ razy spotkaÄ‡, coÅ› tam uchwaliÄ‡,
przelaÄ‡ coÅ› na papier, co wÅ‚adza potem schowa do szuflady, gdzie obroÅ›nie kurzem
zapomnienia. Stare numery. UsÅ‚yszeliÅ›my ponownie z ust ministra wiele o niegospodarnoÅ›ci, o
Å›ledztwie w tej sprawie, o tym, Å¼e odwoÅ‚anie prezesów z Janowa i MichaÅ‚owa byÅ‚o
konieczne, bo przecieÅ¼ on, minister, musi staÄ‡ na straÅ¼y majÄ…tku narodowego, a
&bdquo;oni&rdquo; skarb paÅ„stwa okradali.JeÅ›li ktoÅ› miaÅ‚ nadziejÄ™, Å¼e zapowiedÅº
odwoÅ‚ania obecnego kierownictwa stadniny w Janowie oznacza moÅ¼liwoÅ›Ä‡ powrotu Marka
Treli na stanowisko &ndash; po tej konferencji powinien ostatecznie porzuciÄ‡ takie myÅ›li. Za PiS-u
to siÄ™ nie stanie. No i na koniec &ndash; panowie znaleÅºli powód, dla którego padaÅ‚y klacze.
Pasze byÅ‚y zanieczyszczone. To jest powaÅ¼na sprawa. Nie bÄ™dÄ™ siÄ™ do tego na gorÄ…co
ustosunkowywaÅ‚. Za maÅ‚o wiem. Trzeba dokÅ‚adnie poznaÄ‡ wszystkie fakty, przeanalizowaÄ‡
je, pogadaÄ‡ z mÄ…drymi ludÅºmi. WrócÄ™ do tego, ale jak bÄ™dÄ™ wiedziaÅ‚ wiÄ™cej.Marek
Szewczyk
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